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Protokół nr 16-1/2016 z  posiedzenia  
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia  

  z dnia 26 stycznia 2016 r. 
w  Nowym  Ratuszu, przy  ul. Wały  Jagiellońskie 1, w sali nr 007 

 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 16:30 
 
Obecność: 
Posiedzenie Komisji odbyło się w 6-osobowym składzie, wg załączonej listy 
obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu, było kworum do 
podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Dunajewska. 

Po powitaniu zebranych, Przewodnicząca przedstawiła następujący porządek 
posiedzenia: 

1. Sprawy wniesione przez mieszkańców: 
- Karta DuŜej Rodziny po zmianach. 

 

2. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zadań, na które 
przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2016 roku  – druk 560. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

3. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji rocznego 
planu potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie uŜytecznych na 2016 
rok w mieście Gdańsku – druk 557. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmian treści statutów 
Ŝłobków samorządowych nr 2-10 wchodzących w skład Gdańskiego Zespołu 
śłobków – druk 574. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

5. Nowe zadania MOPR (nowe świadczenia, nieodpłatna pomoc prawna). 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

6. System zarządzania usługami społecznymi. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

7. Przyjęcie planu pracy Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia  
na 2016 rok. 

 

8. Przyjęcie sprawozdania z działań Komisji Spraw Społecznych i Ochrony 
Zdrowia za okres od 4 grudnia 2014 roku do 31 grudnia 2015 roku. 

 

9. Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie 6 głosami „za”.  

Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
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PUNKT 1 
Sprawy wniesione przez mieszkańców: 
 

- Karta DuŜej Rodziny po zmianach. 
 
Radna Beata Dunajewska - Przewodnicząca Komisji poprosiła obecnego gościa  
o przedstawienie problemów związanych z wprowadzeniem zmian dotyczących 
Karty DuŜej Rodziny. 
 
Mieszkaniec Gdańska poinformował, Ŝe jest rodzicem trójki dzieci i wraz  
z partnerem, który jest rodzicem jednego z dzieci, tworzą 5-osobową rodzinę. 
Wszyscy członkowie rodziny są posiadaczami Karty DuŜej Gdańskiej Rodziny. 
Mieszkaniec powiedział m.in. Ŝe jego partner jako jedyny z rodziny nie otrzymał 
zgody na przedłuŜenie Karty. Mieszkaniec zwrócił się z zapytaniem dlaczego według 
MOPR są rodziną, a w przypadku przedłuŜania Karty DuŜej Gdańskiej Rodziny – nie. 
Mieszkaniec Gdańska nadmienił, Ŝe w podobnej sytuacji znajduje się wiele 
gdańskich rodzin. 
 
Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
wyjaśniła, iŜ w 2010 r. kiedy wprowadzono Kartę DuŜej Gdańskiej Rodziny 
regulacje opierały się o przepisy Ustawy o pomocy społecznej, z której to 
zaczerpnięto definicję rodziny, tj. rodzinę stanowią osoby spokrewnione lub 
niespokrewnione pozostające w faktycznym związku, wspólnie zamieszkujące  
i gospodarujące. Program KDGR obejmował lata 2010-2015 i w związku  
z kontynuacją naleŜało uwzględnić przepisy Ustawy z dnia 5 grudnia 2014 r.  
o Karcie DuŜej Rodziny, która wprowadziła odrębną definicję rodziny wielodzietnej 
wskazując, Ŝe członkami rodziny wielodzietnej są: rodzic (rodzice) – przez którego 
rozumie się takŜe rodzica (rodziców) zastępczych lub osobę (osoby) prowadzącą 
rodzinny dom dziecka, małŜonek rodzica, dziecko. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji powiedziała m.in. Ŝe ustawy 
stanowią prawo nadrzędne w stosunku do uchwał rady miasta. Przewodnicząca 
Komisji zwróciła uwagę na to, Ŝe osoby otrzymujące odmowę przedłuŜenia KDGR 
nie otrzymują jej na piśmie i zaproponowała wystosowanie wniosku z prośbą  
o wprowadzenie rejestracji odmów wraz z pisemną informacją wyjaśniającą 
powyŜszą decyzję.   
 
Po krótkiej dyskusji ustalono, co następuje: 
W związku z licznymi sygnałami od mieszkańców Gdańska dotyczących zmiany 
zasad przyznawania i przedłuŜania Karty DuŜej Rodziny,  Komisja Spraw 
Społecznych i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska zwraca się z wnioskiem do 
Pana Prezydenta o wprowadzenie obowiązku rejestrowania przez Zarząd 
Transportu Miejskiego w Gdańsku wniosków, które otrzymały odmowę przyznania 
lub przedłuŜenia Karty DuŜej Rodziny oraz o pisemne informowanie osób  
o odmowie przyjęcia powyŜszego wniosku. UmoŜliwi to WRS i MOPR późniejszą 
analizę i ewaluację programu, a w przypadku stwierdzenia złej interpretacji 
przepisów ponowne jego rozpatrzenie. 

 
PowyŜszy wniosek przyjęto 6 głosami „za” na posiedzeniu Komisji w dniu  
26 stycznia 2016 r.  
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WNIOSEK Nr 14-13/15/15/2015 - załącznik nr 4 do protokołu 
 
Prezentacja nt. „Karta DuŜej Gdańskiej Rodziny” stanowi załącznik 4a  
do protokołu. 
 
 

PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zadań, na które 
przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2016 roku  – druk 560. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 560 znajduje się przy protokole z XVIII sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 28.01.2016 r.  
 
Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Te, nazwijmy je prowizorium budŜetowe, o które pani dyrektor prosi, na jaki okres 
czasu ma być? Jaka jest to kwota? 
 
Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
Do czasu otrzymania limitów i podziału środków. Zazwyczaj jest to sesja marcowa. 
Występujemy o kwotę w wysokości 1 220 000 zł. W kwocie zawiera się 839 tys. zł 
na warsztaty terapii zajęciowej.   
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
JeŜeli ta byłaby na trzy miesiące, to domniemam, Ŝe całościowa kwota będzie  
w granicach 5 mln zł.  
 
Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
Zawsze więcej otrzymujemy. W ostatnich dwóch latach było to około 7-8 mln zł.  
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 6 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 16-1/67/1/2016 – załącznik nr 5 do protokołu.  
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PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji rocznego planu 
potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie uŜytecznych na 2016 rok  
w mieście Gdańsku – druk 557. 

 
Oryginał projektu uchwały druk 557 znajduje się przy protokole z XVIII sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 28.01.2016 r.  
 
Pan Jarosław Formela – Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale Rozwoju 
Społecznego zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radny Jacek Teodorczyk – Członek Komisji 
Dlaczego pomniejszono o koszty dojazdu? 
 
Pan Jarosław Formela – Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale Rozwoju 
Społecznego 
Nie było takich potrzeb. 
 
Radny Przemysław Ryś – Wiceprzewodniczący Komisji 
Czy to są te same osoby? 
 
Pan Jarosław Formela – Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale Rozwoju 
Społecznego 
Te osoby się zmieniają, cześć moŜe się powtarzać. JeŜeli chodzi o kolejny rok, 
efektywność tego programu jest w granicach 10-15%. Kilka osób zawsze znajduje 
zatrudnienie, czyli efekt tych działań jest. Specyfiką jest to, Ŝe są one realizowane 
w jednostkach organizacyjnych Miasta Gdańska. 
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 6 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 16-1/68/2/2016 – załącznik nr 6 do protokołu.  

 
 

PUNKT 4 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmian treści statutów 
Ŝłobków samorządowych nr 2-10 wchodzących w skład Gdańskiego Zespołu 
śłobków – druk 574. 
 
Pani Krystyna Konieczny – Dyrektor Gdańskiego Zespołu śłobków  zreferowała 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
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Radna śaneta Geryk – Członek Komisji 
Odnośnie zmiany w punkcie pierwszym, to zastanawiam się czy jesteśmy juŜ gotowi 
na to, Ŝeby oświadczenie było jedynym dokumentem zaświadczającym  
o zamieszkaniu na terenie Gdańska. Z czego wynika ta zmiana i czym się 
kierowano? 
 
Pani Krystyna Konieczny – Dyrektor Gdańskiego Zespołu śłobków 
Jest to wniosek audytorów. Jeśli chodzi o dowody osobiste, to one nie zawsze 
odzwierciedlają fakt zamieszkiwania na terenie Gdańska. Są osoby będące 
rodzicami i wspólnie zamieszkujący na terenie Gdańska, a nie mają meldunku. 
Obywatelskie społeczeństwo zmierza do takiego kierunku, Ŝeby oświadczenie 
obywatela było prawdą. Świadczenie usług publicznych nie moŜe się wiązać ze 
sprawowaniem „urzędu policyjnego”. Naszą rolą jest świadczenie usług 
opiekuńczych. ZłoŜenie nieprawdziwego oświadczenia wiąŜe się z karą grzywny. 
Takie oświadczenia przyjmujemy juŜ w tej chwili.  
 
Radna śaneta Geryk – Członek Komisji 
Wiec moŜe warto wprowadzić jakieś instrumenty, które będą to weryfikować. 
Rozumiem, ale patrząc na to, Ŝe w przypadku Karty DuŜej Rodziny te obostrzenia są 
i tam tej wiary i zaufania nie widać.  
 
Pani Krystyna Konieczny – Dyrektor Gdańskiego Zespołu śłobków 
Jest to weryfikowalne w taki sposób, Ŝe rodzice piszą oświadczenia i jest to 
prawda. Mają swoją pracę w gdańsku, tu mieszkają, często korzystają z mieszkań 
wynajętych, gdzie nie mogą być zameldowani i posiadają umowy, które okazują. 
Ludziom spoza Gdańska nie zaleŜy na miejscach w Ŝłobkach w Gdańsku. 
 
Pani Mariola Paluch – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Zapis w statucie brzmiał, ze naleŜy dołączyć kopie dowodu osobistego, co jest 
niezgodne z ustawą o ochronie danych osobowych. Z tego tytułu naleŜało to 
wykreślić i zamienić na inny dokument pozwalający na stwierdzenie, gdzie mieszka 
rodzic. Podobnie drugi punkt teŜ został wykreślony przez audytorów z racji 
niezgodności z ustawą o danych osobowych. 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Mówimy o dwóch sprawach. Z punktu widzenia prawnego, to te zmiany są do 
akceptacji, poniewaŜ ustawodawca wyraźnie mówi poprzez audytorów, Ŝe trzeba to 
zmienić tym zapisem, nie podlega to dyskusji. Pracując nad tą uchwałą, w 101% 
popieram głos pani Geryk, jako Radni Miasta Gdańska dbamy w szeroko pojętym 
interesie mieszkańców Gdańska. Wniosek radnych dopuszczający do weryfikacji czy 
rodzic jest gdańszczaninem, kserokopii pierwszej strony PIT, jest dla mnie 
odzwierciedleniem, przepraszam za stwierdzenie, Ŝe ta osoba zostawia pieniąŜki na 
terenie Miasta Gdańska, co się przekłada m.in. na prowadzenie Ŝłobków, 
przedszkoli i szkół. UwaŜam, Ŝe trzeba w tej sytuacji dokładnie to samo 
wprowadzić w Ŝłobkach. Rok temu na Komisji Edukacji dowiedzieliśmy się, Ŝe 
stwierdzono kilkanaście oświadczeń, które nie były zgodne z prawem. Pytanie czy 
kierujemy do sądu? Jak jesteśmy w stanie te oświadczenia weryfikować? Pani 
dyrektor nie jest w stanie tego zweryfikować, poniewaŜ nie ma do tego właściwych 
instrumentów. Pierwsza strona PIT rozwiązałaby ten problem. 
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Radny Jacek Teodorczyk – Członek Komisji 
Audytorzy sugerują, aby zrezygnować z zapisu w statucie, Ŝe jeŜeli są dzieci 
niepełnosprawne, to nie mogą być w większych niŜ 5-osobowych grupach. Państwo 
chcecie zrezygnować z tego zapisu. 
 
Pani Krystyna Konieczny – Dyrektor Gdańskiego Zespołu śłobków 
Ustawa mówi wyraźnie, Ŝe na dzieci poniŜej roku, bądź dzieci z orzeczeniem  
o niepełnosprawności, musi na 5 dzieci przypadać jeden opiekun. 
 
Radny Jacek Teodorczyk – Członek Komisji 
Dlaczego nie moŜna powtórzyć tego zapisu w statucie? 
 
Pani Krystyna Konieczny – Dyrektor Gdańskiego Zespołu śłobków 
Dlatego, Ŝe my mamy obowiązek tak organizować pracę w oparciu o przepisy 
ustawy.  
 
Radny Jacek Teodorczyk – Członek Komisji 
Jestem za tym, aby taki zapis się pojawił. 
 
Pani Mariola Paluch – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Podobnie rzecz się miała z pierwszą stroną PIT w szkołach i przedszkolach. Nie 
mogliśmy tego zawrzeć w uchwale Rady Miasta, poniewaŜ jest to zawarte  
w ustawie, która to mówi, Ŝe gmina musi zabezpieczyć miejsca dla dzieci 
zamieszkałych na terenie Gdańska. Sposób weryfikacji znajduje się w zasadach 
rekrutacji gdzie na przykład w naszym systemie odnośnie szkół i przedszkoli nie są 
przepuszczane podania, które maja inny adres zamieszkania. Tu jest kwestia 
weryfikacji i odpowiedź na pytanie kto jest władny weryfikować oświadczenie, 
które wpłynie do pani dyrektor, tylko MOPR i nie ma innej instytucji, która mogłaby 
to zweryfikować. JeŜeli chodzi o oświadczenia to dotyczą one wraŜliwych treści, 
które w inny sposób nie mogą być weryfikowane. 
 
Radny Jacek Teodorczyk – Członek Komisji 
Proszę państwa, dotąd ten zapis był. Audytorzy uwaŜają, ze ten zapis moŜna 
pominąć, natomiast ja jestem innego zdania aby ten zapis przenieść do statutu. 
 
Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Są dwie szkoły, jeŜeli coś jest w ustawie, to się tego nie powtarza w statucie.  
A druga, Ŝe po to, aby było to detalicznie w jednym dokumencie, to powinniśmy to 
powtórzyć.  
 
Radny Jacek Teodorczyk – Członek Komisji 
Zgłaszam wniosek formalny, aby ten zapis pozostał. 
 
Pani Mariola Paluch – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Powiem tylko jedno, Ŝe jakiś prawnik musi się pod tym podpisać, bez względu jakie 
będą wnioski. 
 
Radna śaneta Geryk – Członek Komisji 
Czy moglibyśmy powrócić do projektu uchwały na kolejnym posiedzeniu Komisji?  
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Pani Krystyna Konieczny – Dyrektor Gdańskiego Zespołu śłobków 
Zmiany te wnosimy, poniewaŜ takie były zalecenia audytorów. Jest to do wykonania 
bez szkody dla naszych usługobiorców, tym bardziej, Ŝe nowe dowody osobiste nie 
mają adresu zameldowania. Okazanie dowodu niczego nie zmieni. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
W takim razie proszę o zgłoszenie dwóch wniosków formalnych. 
 
Radny Jacek Teodorczyk – Członek Komisji 
Chciałbym zadać jedno pytanie. Czy pani dyrektor przeszkadzałoby gdyby pozostał 
zapis, Ŝe na 5 dzieci niepełnosprawnych przypada jeden opiekun? 
 
Pani Krystyna Konieczny – Dyrektor Gdańskiego Zespołu śłobków 
Panie radny, tego akurat nie. Aczkolwiek uwaŜam, Ŝe jeŜeli rodzic chce znać tego 
typu informacje, to my kaŜdej informacji udzielamy.  
 
Radny Jacek Teodorczyk – Członek Komisji 
W takim razie pozostaje przy swoim wniosku. 
 
Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem Radnego Jacka Teodorczyka: oddano  
3 głosy „za”, 2 głosy „przeciw”, 1 „wstrzymał się”. 
 
Przewodnicząca Komisji poprosiła o sformułowanie drugiego wniosku. 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Mając tydzień wcześniej Komisję Edukacji udało nam się wynegocjować  
z prezydentem, Ŝe będzie autopoprawka. Te oświadczenie o kserokopii pierwszej 
strony PIT będzie formalnie wprowadzone w przedszkolach jako weryfikację czy 
rodzic jest mieszkańcem Gdańska. Dokładnie te samą formułę chcielibyśmy 
wprowadzić do rekrutacji w Ŝłobkach.  
 
Radna śaneta Geryk – Członek Komisji 
Jaki jest problem w tym, aby przy rekrutacji do Ŝłobków wprowadzić pierwszą 
stronę PIT, równieŜ do wglądu. Chcielibyśmy aby zapis ten został wprowadzony  
w zasadach rekrutacji. 
 
Pani Mariola Paluch – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Elektroniczny sposób rekrutacji jest bardzo czytelny, więc myślę, Ŝe nie ma 
problemu… 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
To jest bardzo waŜne, poniewaŜ jeŜeli na sesji będziemy głosować nad uchwałą, to 
słyszeliśmy, Ŝe pani dyrektor nie jest w stanie autopoprawką wprowadzić naszej 
poprawki ewentualnie dotyczącej rekrutacji, tym samy będę wnioskował o zdjęcie 
tego projektu uchwały i prosić o to, Ŝeby głosować za miesiąc. JeŜeli natomiast 
jest moŜliwość wprowadzenia autopoprawki, to ja głosuję „za”. Pani 
przewodnicząca, nie wiem jak wniosek postawić. Jestem za tym, Ŝeby 
obligatoryjnie wprowadzić ten zapis.  
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Radna śaneta Geryk – Członek Komisji 
Czy jesteście w stanie sprawdzić to do czwartku? 
 
Pani Krystyna Konieczny – Dyrektor Gdańskiego Zespołu śłobków 
My nie jesteśmy wnioskodawcą, tylko Wydział Rozwoju Społecznego. 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Szanowni państwo, czy jesteście w stanie autopoprawką wprowadzić na sesję 
równieŜ zapis dotyczący przedłoŜenia pierwszej strony PIT do wglądu jako 
weryfikację? 
 
Pani Mariola Paluch – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Myślę, Ŝe nastąpiła tu mała rozbieŜność. Uchwała zmieniająca statut, to jest coś 
innego niŜ sposób rekrutacji. Do sposobu rekrutacji pani dyrektor moŜe wnieść taką 
poprawkę, Ŝe system będzie wyłapywał tylko osoby, które wylegitymują się 
pierwszą stroną PIT. Natomiast zmiana uchwały dotyczy zmian w statucie. Tutaj 
zapisów, typu załączamy pierwszą stronę PIT, nie ma. 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Ale jest. Jest o dowodzie, przecieŜ pani czytała o rekrutacji w uchwale. O ile  
w edukacji mamy rozdzielnie kwestie dotyczące rekrutacji, które nie podlegają 
uchwale Rady Miasta Gdańska i statuty placówek, które podlegają, tak w tym 
przypadku jedno z drugim jest skonsumowane dlatego wnoszę poprawkę do zapisów 
statutów, aby weryfikacja dotycząca czy jest gdańszczaninem, czy nie, polegała na 
przedstawieniu pierwszej strony PIT.  
 
Radna śaneta Geryk – Członek Komisji 
ChociaŜby do wglądu. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Czy to jest zgodne z prawem? 
 
Pani Krystyna Konieczny – Dyrektor Gdańskiego Zespołu śłobków 
Nie jest zgodne. Ani w oparciu o ustawę o oświacie, ani przede wszystkim  
w oparciu o ustawę o pomocy społecznej. 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
My jako radni ustalamy zasady tejŜe rekrutacji, w granicach prawa. JeŜeli dziś  
w statucie mamy zapis, Ŝe podstawą jest oświadczenie, dokument, o którym 
decyduje Rada Miasta Gdańska, to ja mówię, Ŝe nie chcę tego oświadczenia. Ja 
chcę pierwszą stronę PIT, o której mówiliśmy i która została przez prawników 
miejskich uznana jako zgodna z prawem dotycząca rekrutacji, czyli Rada Miasta 
moŜe wprowadzić taki dokument. 
 
Przewodnicząca zaproponowała przerwę umoŜliwiającą zasięgnięcie opinii prawnej 
w powyŜszej sprawie przez przedstawicieli Wydziału Rozwoju Społecznego. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Wnoszę o to, aby zdjąć projekt z sesji. Zasięgniemy dodatkowych opinii prawnych, 
Ŝeby rozwiać państwa wątpliwości. Natomiast chciałbym zwrócić uwagę, aby 
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pamiętać, ze Ŝłobki jest to odrębna ustawa o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3, 
Ŝłobek nie jest podmiotem oświatowym.  
 
Radna śaneta Geryk – Członek Komisji 
Panie dyrektorze, mam prośbę, jeŜeli się okaŜe, Ŝe ze względów formalnych  
to o czym dziś rozmawiamy nie ma Ŝadnych szans, to proszę aby WRS wymyślił coś, 
co pozwoli na to, Ŝeby system rekrutacji wyróŜniał gdańszczan. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
W razie czego będziemy wnioskować o zmianę w ustawach. 
 
Przewodnicząca Komisji podziękowała za zdjęcie projektu uchwały z najbliŜszej 
sesji Rady Miasta Gdańska. Nie było więcej głosów w dyskusji. Przystąpiono do 
kolejnego tematu w porządku posiedzenia. 
 

 
PUNKT 5 

Nowe zadania MOPR (nowe świadczenia, nieodpłatna pomoc prawna). 
 
Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
przedstawiła prezentację, która stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Radna śaneta Geryk – Członek Komisji 
Gdzie moŜna uzyskać poradę prawną? 
 
Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
Porady prawne moŜna uzyskać na ul. Dyrekcyjna 5, Elbląska 66 oraz 4 punkty 
prowadzone przez organizacje pozarządowe. Na stronie internetowej MOPR oraz 
Miasta są podane dokładne adresy. Chciałam zwrócić uwagę na to, Ŝe nie ma tu 
rejonizacji, poniewaŜ jest to zadanie zlecone z zakresu administracji rządowej  
i opłacane przez Ministerstwo Sprawiedliwości. Tak więc moŜe przyjechać ktoś  
z Kartuz, z Warszawy i skorzystać z pomocy prawnej. 
 
Radny Andrzej Kowalczys – Członek Komisji 
Z siatki umiejscowienia punktów prawnych, główne skupienie nastąpiło przy  
ul. Dyrekcyjnej 5. Chciałbym zaapelować, a by w miarę moŜliwości czy ta sieć 
mogłaby być geograficznie rozłoŜona po mięście?  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Pierwotne załoŜenie było takie, Ŝe minimum 9 punktów ma być rozrzucone po 
mieście. Pierwszą propozycją były siedziby obecnie juŜ funkcjonujących domów 
sąsiedzkich. W konkursie były podane te lokalizacje, poniewaŜ nam zaleŜało na 
tym, aby punkty te były rozłoŜone po mieście i znane gdańszczanom. Maksymalnie 
9 punktów chcieliśmy mieć na Dyrekcyjnej, a pozostałe rozrzucone. Nasz cel jest 
taki, o który pan radny apeluje. 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Pani dyrektor w prezentacji wspomniała, Ŝe jest pewnie wskaźnik 3% dotyczący 
obsługi. Jakie faktyczne dodatkowe koszty finansowe jest pani dziś w stanie 
określić co do obsługi tego zadania? 
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Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
Dotychczas Miasto na zadania zlecone z zakresu świadczeń rodzinnych wykłada 
kwotę około 1,6 mln zł, natomiast około 3,5 mln zł jest z rządowych pieniędzy.  
3,5 mln zł jest kwota niewystarczającą i wobec tego posługujemy się pieniędzmi 
miejskimi, głównie na zatrudnienie i koszty związane z obsługa mieszkańców. 
Procent środków na obsługę wynosi u nas 5,25%. Im mniejsze miasto, tym większy 
procent.  
 
 

PUNKT 6 
System zarządzania usługami społecznymi. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego przedstawił 
prezentację, która stanowi załącznik nr 7a do protokołu. 
 
Radny Andrzej Kowalczys – Członek Komisji 
Jestem pod ogromnym wraŜeniem i głęboko wierzę w to, Ŝe się uda, poniewaŜ 
moŜna powiedzieć, Ŝe jest to rewolucja. Wiele samorządów przymierza się do 
konkursów grantowych, ale tu jest o wiele większy zasięg. Gratuluję i trzymam 
kciuki za powodzenie. 
 
Radny Jacek Teodorczyk – Członek Komisji 
Jak się przedstawiają koszty tego przedsięwzięcia? 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Rocznie 24 600 zł. Proszę państwa, chodziło równieŜ o to, aby te systemy, które 
wdraŜamy nie wymagały tego, co mamy po stronie zadań zleconych. mamy licencję 
do kupienia, firma dodatkowo ma dozór 24/7. Na ten rok jednorazowo mamy 100 
tys. brutto, poniewaŜ musimy stworzyć wzory fiszek, wykonać testowanie, 
najwięcej pieniędzy kosztują szkolenia oraz zatrudnienie osób, które będą 
pomagały w pierwszym konkursie. WaŜne jest, Ŝeby od września do konkursu, 
wszyscy mieli gdzie się zwrócić. To jest największy koszt, poniewaŜ jest to około  
47 tys. zł, czyli kwestie szkoleniowe. 
 
 

PUNKT 7 
Przyjęcie planu pracy Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia  
na 2016 rok. 
 
Przewodnicząca Komisji poinformowała, Ŝe plan pracy został przesłany do członków 
Komisji na 7 dni przed posiedzeniem. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem planu pracy wraz z terminarzem. 
 
Plan pracy Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia RMG na 2016 rok przyjęto 
jednogłośnie 6 głosami „za”.  
 
Terminarz i plan pracy Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia RMG na  
rok 2016 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
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PUNKT 8 
Przyjęcie sprawozdania z działań Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia 
za okres od 4 grudnia 2014 roku do 31 grudnia 2015 roku. 

 
Przewodnicząca Komisji poinformowała, Ŝe sprawozdanie zostało przesłane do 
członków Komisji na 7 dni przed posiedzeniem. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem sprawozdania z działalności Komisji, 
które przyjęto jednogłośnie 6 głosami „za”.  
 
Sprawozdanie z działalności Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia RMG za 
kres od 4 grudnia 2014 r. do 31 grudnia 2015 r. stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 
 

PUNKT 9 
Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja. 
 
- korespondencja 
 

Przewodnicząca Komisji poinformowała: 

- o pozytywnej odpowiedzi na wniosek Komisji nr 14-13/15/15/2015 z dnia  
15 grudnia 2015 roku dotyczącego stanu technicznego chodnika przy  
ul. Gałczyńskiego w Gdańsku. 

- o planowanym spotkaniu z marszałkiem  województwa i panem Piotrem 
Kowalczukiem – Zastępcą Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki społecznej  
w sprawie pomocy w pozyskaniu lokalu, budynku z przeznaczeniem na placówkę 
terapii i rehabilitacji społecznej dorosłych osób z autyzmem Fundacji „PomóŜ  
mi Ŝyć”. 
 
- sprawy bieŜące 
 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, Ŝe w ramach akcji „Szkoła społecznie 
wraŜliwa” powstał pomysł zakupu defibrylatorów w placówkach oświatowych oraz 
miałby to być program wieloletni. 
 
Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
zaproponowała, aby w ramach programu stworzyć mapę miejsc w Gdańsku,  
w których znajdują się defibrylatory. 
 
W związku z zakończeniem konkursu „Szkoła społecznie wraŜliwa 2015” 
Przewodnicząca Komisji podziękowała za wsparcie, udział i zaangaŜowanie. 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji powiedział m.in. Ŝe szczególne 
podziękowania naleŜą się Przewodniczącej Komisji Beacie Dunajewskiej, która jest 
pomysłodawczynią konkursu, a takŜe zaproponował przygotowanie raportu  
z konkursu. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji poinformowała, Ŝe w III edycji 
konkursu „Szkoła społecznie wraŜliwa” zostanie zmieniony regulamin. 
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Radny Andrzej Kowalczys – Członek Komisji podziękował za moŜliwość 
zaangaŜowania w akcję oraz zaproponował, aby jedną ze zmian regulaminu było 
to, aby opiekun nie musiał uczestniczyć w pracach komisji konkursowej. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zapewniła, Ŝe ta i inne 
ewentualne uwagi zostaną uwzględnione przy tworzeniu regulaminu do kolejnej 
edycji konkursu. 
 
Nie było więcej spraw, ani korespondencji, na tym posiedzenie zakończono.  
Godz. 18:30.  
 
      
      
 
       Przewodnicząca Komisji  
      Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia  
  
           Beata Dunajewska 
 
 
 
 
 
Protokołowała: 
Karolina Mróz, Biuro Rady Miasta Gdańska 


